"Towards a Constitution for European citizens" 


Dear Readers, 

we are happy to inform you that the first issue of a new Letter, dedicated 
to the European Convention, will be ready at the beginning of next year.

As you know, the European Council in Laeken has decided to convene a Convention 
composed of the main parties involved in the debate on the future of the 
Union. On the questions of challenges and reforms in a renewed Union, the European Council affirms 

"The Union needs to become more democratic, more transparent and more 
efficient. It also has to resolve three basic challenges: 

* how to bring the citizens closer to the European design and the European 
institutions? 
* how to organise politics and the European political area in an enlarged 
Union? 
* how to develop the Union into a stabilising factor and a model in the new, 
multipolar world?" 

and asks the Convention as to whether the reforms might not lead to the 
adoption of a constitutional text in the Union, adding: "what might the 
basic features of such a constitution be ? The values which the Union 
cherishes, the fundamental rights and obligations of its citizens, the 
relationship between Member States in the Union ?". 

In order for the debate to be broadly and involve all citizens, the European 
Council supported the idea, raised by a large number of NGOs in the 
framework of the Citizens' Assembly 2004, of a Forum opened for 
organisations representing civil society taking the form a structured 
network with the task to contribute to the debate and to be heard or 
consulted by the Convention. 

We will send this Letter to the members of the Convention, to the observers, 
to the structured network and to all the citizens having the interest to 
play an active role in the debate on the European Constitution. Our aim is to help the dialogue between the Convention and the structured 
network but also to consolidate the cohesion between the federalist approach 
and the common values on democracy, solidarity and respect of cultural 
diversities shared by a large number of NGOs in the civil society. 

We will set aside some room for readers' contributions. Together with your contributions, we will try to write things deserving to be read and reflected upon. 

You can confirm your interest in our Letter sending an email to: 

crocodile_letter@hotmail.com 

Thank you in advance!

Pier Virgilio Dastoli

Editor

"La voie vers une Constitution pour les citoyens européens" 


Chères lectrices, chers lecteurs, 

nous avons le plaisir de vous informer que le premier numéro d'une nouvelle 
Lettre, consacrée à la Convention européenne, sortira au début de l'année prochaine. 

Comme vous le savez, le Conseil européen de Laeken vient de décider de 
convoquer une Convention rassemblant les principales parties prenantes au 
débat sur l'avenir de l'Union. Concernant les défis et les réformes dans une Union renouvelée, le Conseil européen affirme que "l'Union doit devenir plus transparente et plus 
efficace. Et elle doit relever trois défis fondamentaux : 

* comment rapprocher les citoyens du projet européen et des institutions 
européennes ? 
* comment structurer la vie politique et l'espace politique européen dans 
une Union élargie ? 
* comment faire de l'Union un facteur de stabilisation et un repère dans le 
monde nouveau, multipolaire ?" 

et demande à la Convention si les réformes ne devaient pas conduire à 
l'adoption d'un texte constitutionnel, en ajoutant "quels devraient être les 
éléments essentiels d'une telle Constitution ? Les valeurs auxquelles 
l'Union est attachée, les droits fondamentaux et les devoirs des citoyens, 
les relations des Etats membres de l'Union ?". 

Pour élargir le débat et y associer l'ensemble des citoyens, le Conseil a 
appuyé l'idée, avancée par un large nombre d'ONG réunies au sein de 
l'Assemblée citoyenne 2004, d'un Forum ouvert aux organisations représentant 
la société civile prenant la forme d'un réseau structuré qui sera appelé à 
contribuer au débat et à être auditionné ou consulté par la Convention. 

Notre but est d'aider le dialogue entre la Convention et ce réseau structuré 
mais aussi de renforcer la cohésion entre l'approche fédéraliste et les 
valeurs communes de démocratie, de solidarité et de respect des diversités 
culturelles partagées par un vaste éventail d'ONG dans la société civile. 

Nous consacrerons de l'espace aussi aux contributions des lectrices et des 
lecteurs. 

Grâce à vos contributions, nous nous efforcerons à dire des choses qui 
méritent d'être lues et méditées. 

Vous pouvez confirmer votre intérêt dans notre Lettre en nous écrivant à 
crocodile_letter@hotmail.com 

Merci à l'avance.

Pier Virgilio Dastoli

Editeur en chef

